
Muistiinpanot Dialogifoorumista 2023-05-24 
 
Läsnä: Jessica Ekerbring, Karin Siljevall, Mats Friberg, Anita Lindgren, Lovisa 
Strand, Tommy Aldergrim, Hanna Swingborg, Zia Qurbani, Sara Andersson, 
Malin Lindqvist, Magdalena Szleg, romanien edustajat, ruotsinsuomalaisten 
edustajat, viittomakielisten edustajat, viittomakielen tulkit. 

 
 

Tervetuloa 
Lovisa Strand toivotti kaikki tervetulleiksi ja Jessica Ekerbring esittäytyi. Ryhmän jäsenet 
esittelivät itsensä.   
 
Lovisa kertoi etenemissuunnitelmaa koskevasta työstä sekä siitä, että tämän päivän kokouksen 
teemana on viestintä ja tiedottaminen.  
  

 
Viestintäosaston tiedotusta 
Viestintäosaston edustajat esittäytyivät.  
 

 
Mehiläispesät 
 
Ruotsinsuomalaiset 
Läsnä: Ruotsinsuomalaisten kieliryhmän edustajat, Hanna Swingborg, 
Magdalena Szleg, Malin Lindqvist, Jessica Ekerbring, Anita Lindgren. 

 
Ruotsinsuomalaisten kieliryhmä nosti esille seuraavat aktiviteetit/tarpeet otettaviksi mukaan 
etenemissuunnitelmaan:   

 
• Kotisivu tulee kääntää suomeksi, ennen kaikkea tiedot, jotka koskevat esikoulua ja 

vanhustenhuoltoa 
• Ne kotisivujen tiedot, jotka koskevat kaikkia, on julkaistava suomeksi, ja tiedotuksen 

tulee olla selkeämpää 
• Tiedot kotikielenopetuksesta on julkaistava näkyvällä paikalla kotisivuilla 
• Meidän ei pitäisi joutua muistuttamaan – kunnalla on tiedotusvelvollisuus  
• Meidän on voitava soittaa kuntaan ja puhua suomea  
• Kaksikielistä henkilökuntaa palvelukeskukseen  
• Suomenkielisestä tarjonnasta on julkaistava selkeämpää tiedotusta   
• Enemmän lehti-ilmoituksia 
• Haluamme vieraaksemme Lennart Rhodinin. Neuvonpidon yhteydessä 
• Avoimia neuvonpitoja tiedotuksen levittämiseksi ja kysymysten mahdollistamiseksi  
• Ilmoittakaa avoimena olevasta kotikielenopettajan työstä 

 
 
 
 
 
 
 



 
Romanit    
Läsnä: Romanien edustajat, Lovisa Strand, Karin Siljevall, Zia Qurbani 
 
Romanien kieliryhmä nosti esille seuraavat aktiviteetit/tarpeet otettaviksi mukaan 
etenemissuunnitelmaan:   
 

• Yhteistyö asianomaisten yksiköiden kanssa – Löwenhjelmska, Mejeriet, rekrytointi/ 
koulutus, kotipalvelu – ja viestintä. Inventoikaa eri toiminnat ja ottakaa yhteyttä 
viestintästrategiin. 

• Viestintästrategi – yhteydenotot aihealueen mukaan, kertokaa hänelle 
lakimääräyksistä, velvollisuuksista ym.  

• Kun esimerkiksi rekrytointi tulee ajankohtaiseksi, testatkaamme sitä yhdessä 
viestintäosaston kanssa. 

• Tarkistakaa tilanne Pedogog Örebrosta  
• Palvelukeskus – voimmeko järjestää kiinteän viikoittaisen ajan romaneille? 
• Voimmeko suuntautua Instagramissa tiettyihin asioihin, kuten romanien 

osallistamiseen tai kansallisiin vähemmistöihin?  
• Tiedottaminen kansallisiin vähemmistöihin liittyvästä työstä. Yleinen tiedotus – 

kansallisten vähemmistöjen osallistaminen yleisellä tasolla. Erityyppinen viestintä eri 
ryhmille. Viestinnän sopeuttaminen romaneille, ruotsinsuomalaisille, 
viittomakielisille.  Sosiaalinen media – kuinka toimia siellä? 

• Inspiraatiota Uppsalan kunnan Youtube-viestinnästä 
 

 
Viittomakielen käyttäjät 
Läsnä: Viittomakielisten edustajat, Tommy Aldergrim, Mats Friberg, Sara Andersson 
 
Viittomakielisten kieliryhmä nosti esille seuraavat aktiviteetit/tarpeet 
otettaviksi mukaan etenemissuunnitelmaan:   

• STS:lle tehtävien käännösten laadun parantaminen 
• Vanhojen käännösten päivittäminen 
• Tiedon jakaminen viittomakielisten oikeuksista, niin että he voivat hakea tietoa 
• Viittomakielisten käännösten esille nostaminen, nyt ne ovat kotisivun alalaidassa 

 
Ryhmien kokoontuminen 
Ryhmät kokoontuivat yhteen. Lovisa tähdensi, että me jatkamme kysymysten käsittelyä 
yhdessä viestintäosaston kanssa.  
  
Tarvitsemme uuden päivämäärän marraskuun kokouksen alla.  
  
Seuraava kokous on 27. syyskuuta. Teemaehdotus: Lapset ja nuoret?  
 
 
Kokouksen päättäminen 
Lovisa toivotti kaikille mukavaa kesää. 
 


